
  Protokół  nr XLIII/09
z obrad XLIII sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu  29 września  2009 roku  
w godzinach  1100    - 1255    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku.
W obradach uczestniczyło 23 radnych,  na ogólny stan 23 (lista obecności  w załączeniu 
do protokołu).  

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
3. Zmiany w porządku obrad.
4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta dotyczące  bieżącej działalności.
5. Podjęcie uchwał  w  sprawach:

1) zmian w budżecie miasta na 2009 rok,
2) nadania nazw ulicom,
3) wyrażenia woli Gminy Miasta Ełk do realizacji projektu pod nazwą „Wiedza nie 

zna granic”,
4) wyrażenia woli Gminy Miasta Ełk do realizacji projektu pod nazwą „Współpraca 

kluczem do sukcesu”,
5) aktualizacji Programu Rewitalizacji Ełku oraz przyjęcia Prognozy oddziaływania 

na środowisko Programu Rewitalizacji Ełku,
6) przejęcia  zadania  z  zakresu  administracji  rządowej  polegającego  na 

uczestniczeniu  w  pracach  na  ulicach:  Kajki,  11-go  Listopada,  Suwalska 
i Łukasiewicza.

6. Informacja z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2009 roku.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Oświadczenia i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

   Do punktu –1-
Na wstępie sesji został odegrany hejnał Miasta Ełku.
Przewodniczący  Rady  Miasta Waldemar Pieńkowski powitał wszystkich zebranych 

i otworzył XLIII sesję Rady Miasta Ełku.  Stwierdził prawomocność obrad.   

Do punktu –2-
Przewodniczący   Rady  Miasta   Waldemar  Pieńkowski  poprosił  o  zgłaszanie 

uwag, zastrzeżeń do protokołów nr XLII/09 z dnia  8 września 2009 roku.
W  związku  z  brakiem  zastrzeżeń  Przewodniczący   Rady   Miasta  Waldemar 

Pieńkowski stwierdził, że radni przyjęli protokół nr XLII/09 z dnia  8 września 2009 roku.
   

 Do punktu –3-
Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poinformował,  że  do 

rozesłanego  porządku  obrad  wpłynął  pisemny  wniosek  Prezydenta  Miasta  o  zdjęcie 
z  porządku obrad w punkcie 5  podpunktów:
– 3) z  tematem -  podjęcie uchwały w sprawie  ograniczenia czasu  funkcjonowania 

urządzeń i instalacji, z których emitowany hałas może negatywnie oddziaływać na 
środowisko,

– 8) z tematem podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji z budżetu miasta 
Ełk  na  roboty  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  budowlane  przy  zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków, trybu jej rozliczania oraz określenia zasad kontroli 
prawidłowości wykorzystania dotacji.

Przewodniczący Rady Miasta  odczytał wniosek wraz z uzasadnieniem. 
Wniosek  Prezydenta  Miasta  –  pismo  znak:  MK-7015/1/61/09  z  dnia  28.09.2009r. 
w załączeniu do protokołu.
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Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie 

wnioski  zgłoszone  przez  Prezydenta  Miasta,  dot.  wykreślenia  tematów  wyżej 
zacytowanych;  23 głosami „za” - jednomyślnie „za” radni przyjęli wniosek.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski   odczytał 
porządek obrad po zmianach i poddał pod głosowanie; 22 głosami „za”, przy  0 głosach 
„przeciw” i 0 głosach  wstrzym. - jednomyślnie „za”  radni przyjęli porządek posiedzenia 
jak wyżej.  W trakcie głosowania nieobecny radny Tomasz Przekop.

 Do punktu –4-
Sprawozdanie  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Ełku  w  okresie  od  dnia 

4 września  2009 r. do dnia  24 września 2009 r., w załączeniu do protokołu.
Prezydent   Miasta  T.Andrukiewicz  w  uzupełnieniu  informacji  na  piśmie 

przedstawił działania jakie podejmowane były w ostatnim czasie. 
Nie wniesiono formalnych zastrzeżeń do sprawozdania z działalności Prezydenta 

Miasta Ełku w okresie jak wyżej.

 Do punktu –5-
1)  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  na  rok  2009, 
w załączeniu do protokołu.

Prezydenta Miasta T.Andrukiewicz omówił zmiany do budżetu miasta, zgodnie 
z  załączonym  projektem  uchwały,  który  stanowi  załącznik  do  protokołu  i  wniósł 
o podjęcie uchwały.

Skarbnik Miasta J.Wróbel omówił autopoprawkę zawartą w załączniku nr 4 do 
zmian w budżecie miasta.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Wioletta  Paczkowska 
poinformowała, że Komisja wydała pozytywną opinię odnośnie zmian w budżecie miasta 
w dziale oświata.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie miasta.
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Z.Jędrkiewicz poinformował, że 
komisja nie wniosła uwag i zaopiniowała pozytywnie zmiany   w budżecie.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie zmiany w budżecie miasta. 

   Nie zgłoszono formalnych zastrzeżeń do przedstawionych zmian w budżecie 
miasta.

Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie przedłożony 
projekt uchwały w sprawie jak wyżej z uwzględnieniem autopoprawek; 21 głosami „za”, 
przy  0  głosach  „przeciw”  i  2  głosach  wstrzymujących  radni  podjęli  Uchwałę 
Nr XLIII/402/09  w sprawie   zmian w budżecie miasta Ełku na 2009 rok. Uchwała 
w załączeniu do protokołu.  

*    *    *

2) Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulicom, w załączeniu do protokołu.
 Przewodniczący Komisji  Mienia Komunalnego, Prawa i  Porządku T.Makowski 

poinformował, że komisja zaproponowała w formie wniosku następujące nazwy ulic:
– ulicy prowadzącej  w kierunku północno -  wschodniej  od ulicy   Witolda Maternika 

oznaczonej  w operacie ewidencji gruntów obrębu 3 – Ełk 3 miasta Ełku jako działki 
nr  3873/1  nadać  nazwę  ulica  Włądysławy  Rataj.  Przebieg  ulicy  określa  obszar 
zakreślony kolorem żółtym na załączniku nr 1.

– ulicy  prowadzącej  w  kierunku północno  -  wschodnim od  ulicy  Witolda  Maternika 
oznaczonej  w operacie ewidencji gruntów obrębu 3 – Ełk 3 miasta Ełku jako działki 
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nr  3873/1, 3794, 3873/17, 3789/5, 3789/1,  3788/8  nadać nazwę ulica Fryderyka 
Tymoteusza Krygera. Przebieg ulicy określa obszar zakreślony kolorem zielonym na 
załączniku nr 2. 

  Zastępca Prezydenta  Miasta W.Szelążek zreferował  nadanie nazw ulicom zgodnie 
z  wnioskiem  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku.  Przedstawił  życiorys 
Władysławy Rataj.  Wniósł   o podjęcie uchwały z nazwami zaproponowanymi jak wyżej. 
Życiorys Władysławy Rataj w załączeniu do protokołu.

 Przewodniczący  Rady  Miasta   W.Pieńkowski  odczytał  życiorys  Fryderyka 
Tymoteusza Krygera. Pismo z życiorysem Fryderyka Tymoteusza Krygera w załączeniu 
do protokołu.

 Przewodniczący Komisji  Budżetowej i  Rozwoju Gospodarczego R.Baranowski 
poinformował, że  na Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku radny Wisowaty 
zgłosił wniosek, który nie uzyskał większości w komisji i nie przeszedł, a dot. nadania 
nazw ulicom:
– w załączniku nr 1 nadać nazwę Szpitalna,
– w załączniku nr 2 nadać nazwę Lekarska.
Powyższe propozycje nadania nazw ulicom zgłosił jako formalny wniosek.

Nie podjęto dyskusji.  
Przewodniczący  Rady Miasta   W.Pieńkowski  poddał  pod głosowanie wniosek 

zgłoszony przez radnego R.Baranowskiego; 11 głosami „za”,  przy 9 głosach „przeciw” 
i 1 głosie wstrzymującym radni przyjęli wniosek. W trakcie głosowania nieobecny radny 
R.Szuliński, jeden z radnych obecnych na sali nie wziął udziału w głosowaniu.

Następnie Przewodniczący Rady Miasta  W.Pieńkowski odczytał § 1 i § 2 
projektu uchwały zgodnie z przegłosowanym i przyjętym wnioskiem, a mianowicie:
– Ulicy prowadzącej w kierunku północno - wschodniej  od ulicy  Witolda Maternika 

oznaczonej  w operacie ewidencji gruntów obrębu 3 – Ełk 3 miasta Ełku jako działki 
nr 3873/1  nadać nazwę ulica Szpitalna.

– Ulicy  prowadzącej  w kierunku północno -  wschodnim od ulicy  Witolda Maternika 
oznaczonej  w operacie ewidencji gruntów obrębu 3 – Ełk 3 miasta Ełku jako działki 
nr 3873/1, 3794, 3873/17, 3789/5, 3789/1, 3788/8  nadać nazwę ulica Lekarska.

I poddał pod głosowanie; 11 głosami „za”, przy 10 głosach „przeciw”  i 1 głosie wstrzym. 
radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XLIII/403/09 w  sprawie  nadania  nazw ulicom. Uchwała 
w załączeniu do protokołu.  W trakcie głosowania jeden z radnych obecnych na sali nie 
głosował.

*   *  *
3) Projekt  uchwały  w  sprawie   wyrażenia  woli  Gminy  Miasta  Ełk  do  realizacji 

projektu pod nazwą „Wiedza nie zna granic”, w załączeniu do protokołu.
Zastępca  Prezydenta  Miasta  A.Urbański  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 

o podjęcie.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 

przez komisje:
>   Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Wioletta  Paczkowska 
poinformowała, że Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Wywiązała się dyskusja, w trakcie której głos zabrali:
– radny R.Baranowski  wypowiedział się przeciw podejmowaniu uchwały,
– radny T.Makowski wypowiedział się przeciw podejmowaniu uchwały,
– radny Z.Fadrowski wypowiedział się za podjęciem uchwały.

Dyskusja zakończyła się bez formalnych wniosków.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie jak wyżej; 17 głosami  „za”, przy 4 głosach „przeciw”  i  2 głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XLIII/404/09  w sprawie  wyrażenia  woli  Gminy 
Miasta Ełk do realizacji  projektu pod nazwą „Wiedza nie zna granic”.  Uchwała 
w załączeniu do protokołu. 

*   *  *
4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli Gminy Miasta Ełk do realizacji projektu pod 
nazwą  „Współpraca kluczem do sukcesu”,  w załączeniu do protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta A.Urbański omówił i wniósł o podjęcie uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 

przez komisje:
>  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Wioletta  Paczkowska 
poinformowała, że Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

Nie  zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały sprawie jak wyżej; 22 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie wstrzym. 
radni podjęli Uchwałę  Nr XLIII/405/09  w sprawie  ,wyrażenia woli Gminy Miasta Ełk 
do  realizacji  projektu  pod  nazwą  „Współpraca  kluczem do  sukcesu”.  Uchwała 
w załączeniu do protokołu. 
            

*   *   *

5)  Projekt  uchwały w sprawie  aktualizacji  Programu Rewitalizacji  Ełku oraz przyjęcia 
Prognozy oddziaływania na środowisko Programu Rewitalizacji  Ełku, w załączeniu do 
protokołu.
            Zastępca Prezydenta Miasta W.Szelążek  omówił  projekt uchwały i  wniósł 
o podjęcie. Odczytał prawidłowy zapis § 1 z następującym brzmieniem:
„  §  1  Przyjmuje  się  aktualizację  Programu  Rewitalizacji  Miasta  Ełku  przyjętego 
uchwałą nr  XXXIX/373/09 Rady Miasta Ełku  z  dnia 30 czerwca 2009 r.,  stanowiącą 
załącznik do niniejszej  uchwały.”
            Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poprosił o przedstawienie opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji  T.Przekop  poinformował,  że 
Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
                 Nie podjęto dyskusji.
          Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski  poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie jak wyżej;  21 głosami „za”,  przy 0 głosach „przeciw” i  0  głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XLIII/406/09 w sprawie  aktualizacji  Programu 
Rewitalizacji  Ełku  oraz  przyjęcia  Prognozy  oddziaływania  na  środowisko 
Programu  Rewitalizacji  Ełku.  Uchwała  w  załączeniu  do  protokołu.  W  trakcie 
głosowania nieobecni radni: T.Bińczak i I.Dzienisiewicz.

*   *   *
6)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przejęcia  zadania  z  zakresu  administracji  rządowej 
polegającego na uczestniczeniu w pracach na ulicach: Kajki, 11-go Listopada, Suwalska 
i Łukasiewicza,  w załączeniu do protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążek  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o  podjęcie  z  uwzględnieniem autopoprawki  w  §  2  pkt  2  –  wyraz  „należy”  zamienić 
wyrazami: „będzie należało”.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z uwzględnieniem 
wniosku, który zgłosił Prezydent Miasta jako autopoprawkę.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

     Nie zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  18 głosami „za”,  przy 0 głosach „przeciw” i  2  głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę   Nr  XLIII/407/09  w  sprawie  przejęcia  zadania 
z zakresu administracji  rządowej polegającego na uczestniczeniu w pracach na 
ulicach: Kajki, 11-go Listopada, Suwalska  i Łukasiewicza. Uchwała w załączeniu do 
protokołu. W trakcie głosowania nieobecni radni: T.Bińczak i I.Dzienisiewicz.

Do punktu -6-
Radny Idzi Podwojski  zwrócił się z zapytaniami:

1) Co  z  remontem  ulicy  Wileńskiej  na  odcinku  od  ulicy  Sikorskiego  do  drogi 
asfaltowej.  W tej  części  nie  ma chodnika,  jezdnia  jest  w  bardzo złym stanie 
technicznym?

2) Dlaczego nie było delegacji z Rady Miasta na uroczystości z okazji obchodów 
15 sierpnia?

3) Czy jest  możliwość znalezienia dodatkowego pomieszczenia dla pracowników 
Referatu Działalności Gospodarczej ? 

4) Od 28.04.2009r. Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych nie otrzymała odpowiedzi 
na temat poradni sportowo-lekarskiej,

5) czy  są  pobierane  opłaty  za  reklamy  na  lawetach,  które  stoją  na  miejscach 
parkingowych w mieście?

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  udzielił  wyjaśnienia  na  drugie 
zapytanie.  Otóż  data  ta  jest  na  tyle  ważną,  że  każdy  z  radnych  winien  pamiętać 
i  jeśli  ma  życzenie  wziąć  udział.  Osobiście  Pan  Przewodniczący  nie  uczestniczył 
w tych uroczystościach ze względów rodzinnych.  Pojawił  sie  niespodziewany wyjazd 
w  sprawach  rodzinnych  i  Pan  Przewodniczący  zapomniał  o  tym  poinformować 
zastępców.  Niemniej  zastępcy  mieli  zaproszenie  i  mogli  uczestniczyć  w  tych 
uroczystościach.
Odnośnie zapytanie drugiego Pan Przewodniczący poinformował, że w dniu dzisiejszym 
przy zmianach w budżecie ulica Wileńska została włączona do realizacji.

Radny  Krzysztof  Wilczyński  zgłosił  problem  związany  z  włączeniem  wjazdu 
z ulicy Suwalskiej do  marketu TESCO. Na skrzyżowaniu ulic Suwalskiej  i Łukasiewicza 
w chwili  obecnej została wyłączona sygnalizacja świetlna. Jest to droga krajowa, ale 
problem  dotyczy  naszych  mieszkańców.  W  tym  miejscu  dochodzi  do  bardzo 
niebezpiecznych sytuacji   w  godzinach szczytu,  tj.  przed  godziną  ósmą rano,  kiedy 
dzieci  idą  do  szkoły  oraz  w godzinach 14 –  16  kiedy  mieszkańcy  wracają  z  pracy. 
Dochodzi do dużych korków i niebezpiecznych sytuacji. Radny zwraca się  z prośbą, aby 
powiadomić policję, żeby zainteresowała się tym skrzyżowaniem i pokierowała ruchem 
we wskazanych godzinach. 

Radny Tomasz Makowski – w związku ze zmianą w budżecie i przyjęciem dwóch 
zadań związanych z projektem „e-Ełk: usługi i aplikacje dla mieszkańców aglomeracji 
Miasta Ełk” oraz projektem „Budowa sieci szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku”, 
radny  poprosił  o  udostępnienie  opisu  syntetycznego  i  harmonogramu  rzeczowo-
finansowego obydwu zadań.
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Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz zasygnalizował odpowiedzi:
– radnemu  I.Podwojskiemu  –  Pan  Prezydent  poinformował,  że  w  związku 

z mniejszymi wpływami z podatków do budżetu miasta, aniżeli były zakładane, ulica 
Wileńska będzie  realizowana  od  przyszłego  roku.  W tej  chwili  trwają  remonty  w 
budynku Urzędu Miasta.  Pan Prezydent  zapewnił,  że doprowadzi do tego, ażeby 
pracownicy realizujący zadania miasta pracowali w godziwych warunkach i w taki 
sposób aby jak najlepiej obsługiwać klientów UM, dotyczy to również pracowników 
Samodzielnego Referatu Działalności Gospodarczej.

– Wniosek radnego K.Wilczyńskiego -  jeszcze w dniu dzisiejszym zostanie nadany 
bieg.

– Radny T.Makowski otrzyma informację na piśmie. 
W  sprawie  wniosku  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  na  temat  poradni 

sportowo-lekarskiej  –  sprawa  się  wyjaśniła.  Radny  I.Podwojski  otrzymał  kserokopię 
odpowiedzi, której adresatem był Przewodniczący Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji.

Odnośnie pobierania opłat za ustawiane reklamy Pan Prezydent poprosił,  aby 
wyjaśnienia udzielił Naczelnik Wydziału MK.

Naczelnik  Wydziału  MK  A.Semeńczuk  poinformował,  że  nie  ma  możliwości 
poboru opłat za reklamy ustawiane na lawetach. Są to pojazdy i właściciel płaci tylko 
podatek  drogowy.   Pan  Naczelnik  przyznał,  że  denerwujące  jest  to,  iż  reklamy  te 
ustawiane  są  na  parkingach  w  mieście.  Zasugerował  powrócić  do  tematu  płatnych 
miejsc parkingowych i wówczas sprawa by się rozwiązała. 

      Do punktu -7-
 Radna Wioletta Paczkowska   w imieniu uczniów i nauczycieli  z Gimazjum 

Nr  1  podziękowała  obecnemu  na  sali  obrad  Posłowi  Andrzejowi  Orzechowskiemu  za 
okazywaną pomoc w czasie misji poselskiej w Warszawie.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz nawiązał do uchwały w sprawie  ograniczenia 
czasu funkcjonowania urządzeń i instalacji,  z których emitowany hałas może negatywnie 
oddziaływać na środowisko. Projekt uchwały po raz kolejny został zdjęty z porządku obrad. 
Projekt uchwały został zainspirowany przez powtarzające się skargi mieszkańców  na jeden 
z lokali   gastronomicznych, który stwarza hałas, nie poprzez to,  że odbywają się w nim 
imprezy, ale poprzez emisję dźwięków z głośników, które są wystawiane na zewnątrz lokalu. 
Radny proponuje nie podejmować oddzielnej uchwały  w tej sprawie,  a zawrzeć zapisy 
w  Regulaminie  utrzymania  czystości   i  porządku  na  terenie  miasta  Ełku  poprzez 
wprowadzenie w rozdziale 5 dodatkowego paragrafu. Zdaniem radnego należy rozgraniczyć 
czas  używania  instalacji  i  urządzeń   nagłaśniających  poprzez  wprowadzenie  zakazu 
korzystania z tych urządzeń i używania tych instalacji na terenie miasta Ełku  na okresy 
wiosny i lata oraz w okresie jesieni i zimy wprowadzić wcześniejsze godziny, np. od 20 do 6. 
Warto  zastanowić  się  nad  jeszcze  jednym  rozwiązaniem,  gdyż  emitowanie  dźwięków 
w ciągu dnia może być potraktowane jako działalność komercyjna. Skoro pobieramy opłaty 
za reklamy umieszczone w pasie drogowym, można zastanowić się nad wprowadzeniem 
opłat za użytkowanie głośników zewnętrznych, które emitują treści komercyjne.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poinformował,  że  we  wniosku 
Prezydenta Miasta o zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji, który odczytał na początku 
sesji,  Pan  Prezydent  w  uzasadnieniu  pisze,  że  zgodnie  z  sugestią  Komisji  Mienia 
Komunalnego  Prawa i  Porządku  temat  hałasu  winien znaleźć  się  w  uchwale,   o  której 
wspomniał radny I.Dzienisiewicz.

Radny  Krzysztof  Wilczyński  nawiązał  do  podjętej  uchwały  w  dniu  dzisiejszym 
w sprawie nadania nazw ulicom. Zgłosił wniosek, aby wszystkie kandydatury zasłużonych 
ełczan  zamieścić  na  stronie  internetowej  miasta  z  krótką  notką  biograficzną,  łącznie 
z ulicami, które już są nazwane. Dla przykładu radny wskazał ulicę Karola Barkhego, gdyż 
mieszkańcy nie wiedzą kim był i często zadają radnym pytania.
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Radny  Wojciech  Kwiatkowski  w  związku  z  podjętą  uchwałą  w  sprawie  przejęcia 
zadania z zakresu administracji  rządowej polegającego na uczestniczeniu w pracach na 
ulicach: Kajki,  11-go Listopada, Suwalska i  Łukasiewicza wnosi,  aby w ramach realizacji 
tego zadania wspólnie z GDDKiA, we własnym zakresie doprojektować co najmniej dwa 
przejścia  dla  pieszych  z  azylem  w  środku  i  z  przejazdami  dla  rowerzystów  na  ulicy 
Suwalskiej.  W uzasadnieniu radny poinformował,  że przejścia dla pieszych przez cztery 
pasy  ruchu  są  najbardziej  niebezpiecznymi  przejściami  i  najwięcej  ludzi  na  nich  ginie. 
Starsza osoba nie ma szans przejść przez takie przejście. Osiedle Zatorze jest osiedlem 
w większości starych ludzi i takie przejście  jest konieczne, np. w okolicach Urzędu Pracy 
i ulicy Bema. Być może jest również potrzeba wykonania i trzeciego przejścia. Należy zrobić 
rozeznanie w tym kierunku. 

Radny  Romuald  Baranowski  z  upoważnienia  i  w  imieniu  Przewodniczącego 
Koalicyjnego Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości przekazał na ręce Przewodniczącego 
Rady Miasta stanowisko Klubu dotyczące projektów uchwał, które były przedmiotem obrad 
dzisiejszej sesji.  Radny przyznał,  że w poprzednim przekazanym stanowisku wkradły się 
pewne nieścisłości i błędy rachunkowe przez co wprowadzono w błąd radnych i media.  Za 
wynikłe  nieścisłości i błędy rachunkowe radny przeprosił.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poinformował,  że  kserokopię 
stanowiska  otrzymają  wszyscy  radni.  Stanowisko  Koalicyjnego  Klubu  Radnych  Prawa 
i Sprawiedliwości z dnia 29 września 2009 roku stanowi załącznik do protokołu.

 
Do punktu -8-

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar 
Pieńkowski  zamknął  obrady XLIII  sesji  Rady Miasta w dniu  29 września 2009 roku 
o godzinie 1255 .

Protokołowała:
Elżbieta Liziewska  Przewodniczył obradom:

               Waldemar Paweł Pieńkowski
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